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Abstract. Dieses Dokument enthält Informationen und Anweisungen zur Formatierung der Beiträge für den 8. Bau-Protect Workshop in Neubiberg. Die erste Seite enthält den Titel, die Autoren und deren Institutionen, Schlagwörter und den Abstract. Direkt darunter beginnt Kapitel 1

1 Einführung
Die Beiträge werden erscheinen in einem Buch der Schriftenreihe der UniBwM „Berichte aus dem Konstruktiven Ingenieurbau“. Die Beiträge sollten unter Verwendung dieses Formates erstellt werden. Vor der Übertragung sollte der Beitrag in ein PDF umgewandelt werden. Danach die Beiträge bitte an die auf der Homepage www.unibw.de/bauprotect2018 angegebenen Ansprechpartner senden.
2 Allgemeine Vorgaben
Der Beitrag muss in Deutsch geschrieben sein in einer Box der Größe 16 cm x 24 cm zentriert in der Mitte der Seite. Der Beitrag beinhaltend Bilder, Tabellen und Literaturquellen sollte nicht mehr als 12 Seiten lang sein.
Die Formatangaben in diesem Beispiel sollen übernommen werden. Dies geht auch über die hier verwendeten Formatvorlagen. Am einfachsten ist es, dieses Dokument als Vorlage zu benutzen. 
3 Titel, Autoren, Institution, KEYWörter
Die erste Seite enthält den Titel, die Autoren und deren Institutionen, Schlagwörter und den Abstract. Die Formatangaben der ersten Seite dieses Beispiels sollen übernommen werden.

3.1 Titel
Der Titel sollte zentriert geschrieben sein in der oben verwendeten Schriftgröße und Schriftart. Der Zeilenabstand sollte einfach sein, falls mehr Zeilen notwendig sind.

3.2 Autoren
Der Autorenname sollte Vor- und Nachname enthalten. 

3.3 Institution
Die Institution sollte mit einer kurzen Adresse angegeben werden.
3.4 Schlagwörter 

Bitte geben Sie nicht mehr als 6 Schlagwörter an und verwenden Sie die oben angegebene Formatierung.

3.5 Abstract 

Das Wort Abstract (fett) sollte vor dem Abstract stehen. Der Abstract sollte nicht zu kurz sein aber auch nicht das Ende der ersten Seite erreichen.

4 Überschriften
4.1 Hauptüberschrift
Hauptüberschriften werden wie in diesem Beispiel links gesetzt in 12 pt Kapitälchen. Die Formatvorlage „Hauptüberschrift“ erleichtert die Formatierung. Die Überschriften sollen durchnummeriert werden.

4.2 Weitere Überschriften
Weitere Überschriften sollten ebenfalls 12 pt groß sein allerdings ohne Kapitälchen (Formatvorlage „Weitere Überschriften“).
5 TEXT 

Der normale Text sollte einzeilig als Blocksatz formatiert werden (12pt Times New Roman). Die erste Zeile jedes Absatzes wird um 5 mm eingezogen. Zwischen den Absätzen werden keine weiteren Abstände eingefügt.

6 Seitenzahlen
Bitte verwenden Sie keine Seitenzahlen, da diese später separat hinzugefügt werden.
7 abbildungen
Alle Abbildungen sollten durchnummeriert und beschriftet werden. Für die Beschriftung (unterhalb der Abbildung) sollte die Formatierungseigenschaft Beschriftung aus diesem Dokument verwendet werden (Fett, zentriert, 10 pt).

Abbildungen sollten in den Text eingefügt werden und nicht an das Ende des Beitrages gesetzt werden.

[image: image1.jpg]First Page

First &, fogthor, Second B. Author, and Thard C. Author

PAPER INSTRUCTIONS FOR THE 2ND WORESHOP BAUFROTECT |
I
First A. Author!, Second B. Author?, and Third C. Auiher® |
! Institution of first author I
a8
e-toail: pamee-mal address |
*Institation of second {and third) anthor I
I
I
I
I

address
{narne? name3}i@e-mail address

Eevwords: Instructions, Wotkshop BauProtect, Sichetheitsanalysen, engineering tools, Pro-
Im Kollaps.

ct. This document provides 1 ficw aved 1 (=23 g a3 ey fo be
| Abstract. This do provides inf pacd Preparing a pap be|
Iz’ncim’ed in fhe Froceedings of the 2nd Workshop BauFProfect The paper can be wriffen in
afex or Word, The firsf page is reserved for fhe fifle of the paper, fhe quthors, affiliafion, ke
II. Word Th pag | he fif] he paper, th h I k ”III
words and the Absfract. Directly below the Absfract, the author sfarfs his fexf with section [
I {Main Heading). I

|1 INTRODUCTION |

| The proceedings will be edited in a Book of Paper in the " i der UniBald |
[Berizhte aus dem Konstrultiven ' ! and in a CD-ROM, inchuding the texts and]
Iﬂgures, uging Portable Document Format (PDF). The paper showld be written following t.hel
If'u:urmat of the Latex and Word macros for submission that are sent by email to the authors.
The file has to be translated to Fortable Document Format (FDF) before submizsion. Authors
Imust send the PDF file, correctly formatted, to ; i i . The organizers u:lu:uI
|not commit themselves ta include in the Froceedings any paper received later than the official
| deadline.

|2 GENERAL SPECIFICATIONS |

I

The paper must be written it German and English within a printing box of 16 cm x 24 cm,

| pap 2 2 |
cenitered in the page. The paper including fimures, tables and references must have a mindmuam
I pag pap g g I
llength of 4 pages and must not exceed 14 pages. I

|3 TITLE, AUTHORS, AFFILIATION, KEYWORDS |

I The first page must contain the Title, Authons), Affiliations), Keywords, and the Hhst:ractI
pag b
| The first line of the title iz located 2,85 cm from the top of the page. |

|3.1 Title

The title should be written centered, in 14pt, boldface Fomar, all capital letters. [t shoul
i B

he single spaced if the title is more than one line long.

I 4 = I

|32 Author I

The authot's name should include first name, middle initial and surname . It should he writ—l

Iten cetitered, inn 12pt boldface Roman, 12pt below the title.

Author heading
« (to be added by

author)

~N |7

Printing
Box

No Page
Number

Page Box

Second Page

First &. dother, Second B, Author, and Third . Author

|  Author's affilistion should be written centered, in 11pt Roman, 12pt bhelow the list of - |
[thars. & 12pt space should separate two different affiliations.

IS 4  Eeywords I

I Please, write no more than six key words. They should be written left aligned, in 13pt E,Q;VI
Im atud the line must begin with the words Key words: boldfaced. & 15mm space shu:uuldl
Isep arate the key words from the affiliations. |

|35  Abstract |

| 17se lipt Italic Roman for the abstract. The word Abstract must be get in boldface, not|
ttalicized, at the be of the first ine. The abstract text sho e Justified and separate

italicized, at the beginning of the first line. The ab hould be justified and sep d
IlEpt from the key words, as shown in the first page of these instructions. The abstract shu:uuldl
Ineither be too short nor exceed the first page. I

l+ HEADINGS I
I I
|4 1 Main headings |
The main headings should be written left aligned, in 12pt, boldface and all capital Roman

=4 gt i3 i3
|1etters. There should be a 12pt space before and Gpt after the main headings. |

I4.2 Secondary headings

I Secondaty headings should be written left aligned, 12 pt, boldface Roman, with an initial
capital for first word only, There should be a 12pt space before and 6pt after the secondary
Iheadings.

|5 TEXT

| The nommal text should be written sitngle-spaced, justified, using 12pt (Times Hew) Roman|
i one column. The first line of each paragraph must be indented 5 mm. There is not inter |
[ratastaph spacing, |

Iﬁ PAGE NUMBERS

& paper will be found in the Book of Paper and in the CD-ROM by the authot's name or
I pap P ¥
uging the key words. Page beting is w for this purpose. The organizers ate go-
Ii.ng toinchade a continious page mumbering after recedving the papers of all authors,

|'? FIGURES

| Al figures should be numbered tively and captioned. The caption title should he |
[written centered, in 10pt Roman, with upper and lower case letters. |
| & dpt space should separate the figure from the caption, and a 12pt space should sepa.ratel
the upper patt of the figure and the bottom of the caption from the surrounding text.

Figures should be included within the text rather than added at the end of the paper.

\ 2,85cm

wd ¢

< 16 cm

\ 4





Abbildung 1: Beispielsabbildung 66
8 gleichungen
Gleichungen werden ebenfalls durchnummeriert (am rechten Rand mit Klammern versehen). Gleichungen sollten zentriert gesetzt werden. Hier ein einzeiliges Beispiel:
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Hier ein mehrzeiliges Beispiel:
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9 Tabellen
Alle Tabellen sollten durchnummeriert sein und mit einer Tabellenüberschrift versehen werden. Dabei sollte die Formatierungseigenschaft Beschriftung aus diesem Dokument verwendet werden (Fett, zentriert, 10 pt).
Tabelle 1: Beispiel 17

	Title 1 
	Title 2
	Title 3 

	C21 
	C22 
	C23 

	C31 
	C32 
	C33 

	C41 
	C42 
	C43 

	C51 
	C52 
	C53 


10 FORMAT der literaturquellen
Literaturquellen werden im Text mit Zahlen zitiert [1, 2] und am Ende des Beitrages eingefügt.

11 Zusammenfassung
· Der Beitrag soll elektronisch als PDF übermittelt werden. Alternativ kann auch das Word-Dokument übertragen werden.
· Diese Wordvorlage ist die Grundlage der Formatierung des Beitrages.
· Die auf der Homepage angegebenen Fristen sind einzuhalten. Bei später eingehenden Beiträgen kann für die Veröffentlichung nicht garantiert werden.
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